
 

PAM Montornès 2020-2023 

Acta – Resum de la sessió de participació amb el Consell d’Empresa 

Data: 5 de febrer de 2020 
Hora: 10:00h 
Lloc: Sala de Plens – Ajuntament de Montornès 

 

 

1. Introducció 

El PAM (Pla d’Actuació Municipal) és el document que guiarà l’acció de govern els propers 

anys. És una eina que neix de la voluntat de l’equip de govern però que es vol enriquir amb les 

aportacions i reflexions que van duent a terme la ciutadania i altres agents clau del municipi. 

En el marc del procés d’elaboració del nou PAM 2020-2023, s’han decidit celebrar diversos 

tallers de treball, entre els quals un és amb el Consell d’Empresa. Aquest document és l’acta de 

la sessió de participació amb el Consell d’Empresa que va tenir lloc el dia 5 de febrer de 2020. 

 

 

2. Ordre del dia 

9.30h           Acreditació i esmorzar pels assistents  

10.00 h   Benvinguda i obertura (Jordi Delgado). 

10.05 h Explicació de l’ordre del dia i metodologia prevista (Equip Momentumco) 

10.10h   Explicació de què és el PAM, del procés per a l’elaboració del PAM i de la seva 
estructura. ( Momentumco) 

10.15h         Presentació dels principals reptes i dels objectius relacionats amb el reforç del 
teixit econòmic del municipi. Explicació del perquè s’han fixat els reptes i 
objectius en qüestió. ( especial atenció als eixos  1 , 4 i 5) (Jordi Delgado) 

Presentació dels projectes de mandat relacionats amb el teixit econòmic i 
empresarial del municipi. (Sr Jordi Delgado) 

10:40h Per tal de reforçar el teixit econòmic i empresarial de Montornès, quines 
actuacions clau es podrien desenvolupar: 

- des de l’Ajuntament? 
- de forma conjunta? 

11:50h    Agraïments, propers passos i tancament (Alcalde Sr. José A. Montero). 

12:00h    Finalització. 

 

 

 



 

 

 

3. Persones participants 

Carles Albert, Solvay Benvic Europe S.A. 

Ana-Cristina Arp, Comindex. 

Oscar Bercedo, Zago Automotive S.L. 

Jordi Bisbe, Declinam. 

Lluís Dalmau, Reytraplast. 

Miquel Escuder, Lucta. 

Felipe Fernández, Grupo Transaher. 

Lluís Ginjaume-Director General, Comart. 

Jordi Juncà-Plant Manager, Henkel. 

Daniel Lara, TI Automotive. 

Juan Maria López Ortiz-Subdirector, El Corte Inglés S.A. 

Josep Miralles, Sumitomo. 

David Puig, Grupo Transaher. 

Juan Antonio Sánchez, Ind. Galvanizadora S.A. 

Ramon Sevil Ollé, Pinasa. 

Pol Puig, Snorkel Spain. 

 

 

 

4. Desenvolupament de la sessió 

4.1 Presentació Regidor  

El Regidor Jordi Delgado agraeix l’assistència dels representants del teixit empresarial. 
Comenta que el Consell d’Empreses es va posar en marxa al mandat anterior, amb l’objectiu 
de generar debat al voltant de les necessitats del teixit industrial i empresarial, intentant 
generar nexes de col·laboració per avançar cap a la consecució de certs objectius. Aquest any 
s’inicia el Consell d’Empreses amb la presentació del procés de redacció del Pla d’Actuació 
Municipal, que ajudarà a estructurar la feina a fer als propers anys. Comenta que, a 
Montornès, tot i que la taxa d’atur ha anat disminuint els darrers anys, encara segueix sent 
elevada. S’explica que l’atur és més habitual en dones i en persones de 45 anys endavant. Per 
a la lluita contra l’atur resulta molt important la consolidació del Consell d’Empreses i del 
desenvolupament de la Taula per l’Ocupació i la Formació.  

 

 



 

Seguidament, el Regidor explica els Reptes del PAM que més connexió tenen amb el teixit 

econòmic i empresarial de Montornès.  

 Repte 1 “Avancem cap a un Montornès INCLUSIU, amb OPORTUNITATS i COMPROMÈS 

amb la Igualtat i el BENESTAR de la ciutadania”. Considera que requereix d’una gran 

implicació d’aquest teixit sobretot pel que fa a l’abordatge del seu primer objectiu, el 

de lluita contra l’atur. Per a l’assoliment d’aquest objectiu, resulta clau la consolidació 

del Consell d’Empreses i, en especial, del desenvolupament de la taula per l’ocupació i 

formació. Del que es tracta és de generar ocupació, ja sigui de forma directa com 

indirecta, i es considera que el Consell d’Empreses hi pot tenir un paper fonamental. 

Considera que com més fluida sigui la comunicació entre l’Ajuntament i les empreses 

més fàcil serà avançar en la consecució d’aquest objectiu. Algunes accions clau que 

poden ajudar a lluitar contra l’atur passen per ampliar l’oferta formativa a Montornès, 

adaptant-la a les necessitats de les empreses o potenciar les pràctiques 

professionalitzadores associades a un itinerari, tractant d’incrementar el nombre 

d’empreses que acull persones en pràctiques i que ofereixen un primer contracte 

laboral. 

 Repte 4 “Avancem cap a un Montornès HABITABLE, CONNECTAT, VERD i SOSTENIBLE”. 

Queden relacionats amb el teixit econòmic i empresarial els objectius que fan 

referència a l’ordenament urbanístic i la mobilitat i connectivitat del municipi, així com 

aquells referents a la transició energètica verda i sostenible i l’economia circular. En 

aquest sentit, s’inclouen aquí les actuacions relacionades amb la millora de la 

mobilitat als polígons industrials i la gestió de l’aparcament disponible, a més 

d’aquelles relacionades amb la sensibilització sobre la compra d’energia de 

procedència 100% d’energies renovables. També es vol fomentar la col·laboració entre 

les empreses i els comerços locals, tractant fomentar que es comparteixin recursos i 

eines. 

 Repte 5 “Avancem cap a un Montornès amb una gestió OBERTA, TRANSPARENT, 

ACCESSIBLE, PROPERA i EFICIENT”. Destaca el fet de potenciar una atenció i 

comunicació més propera i fluïda amb la ciutadania i els teixits associatiu i empresarial.  

Per acabar, el Regidor comenta que un dels darrers reptes que es plantegen és la 

millora de la comunicació entre les empreses i l’Ajuntament, en el marc del Consell 

d’Empreses.  

 

4.2 Dinàmica participativa 

Un cop feta la introducció al context actual, es dona pas a la dinàmica participativa, en la que 

es llença la pregunta “Per tal de reforçar el teixit econòmic i empresarial de Montornès, quines 

actuacions clau es podrien desenvolupar des de l’Ajuntament? I de forma conjunta?” als 

participants. A partir d’aquí, s’obre un torn obert de paraules, per tal de recollir la visió i 

propostes dels assistents. 

A continuació es recullen les aportacions recollides al llarg de la sessió. 

  



 

 

5. Aportacions dels participants 

 

1. Per tal de reforçar el teixit econòmic i empresarial de Montornès, 
quines actuacions clau es podrien desenvolupar des de l’Ajuntament? 
 
 Apropar la Borsa de Treball municipal a les empreses. Força empreses 

presents a la reunió comenten que han tingut poc o gens contacte amb la Borsa 
de Treball. 

› Es podria fer un enviament setmanal via correu electrònic a les 
empreses amb els perfils disponibles a la Borsa de Treball 

› Es remarca la importància d’establir una comunicació fluida entre la 
persona responsable de la Borsa de Treball i els departaments de 
Recursos Humans de les empreses. 

› Les empreses que algun cop han tingut contacte amb la Borsa de Treball 
comenten que en alguns casos s’han trobat amb treballadors que no 
complien uns mínims de puntualitat, actitud, etc. Més enllà de la seva 
qualificació acadèmica, consideren que cal treballar aquestes qualitats 
primer. 

 

 Identificar un interlocutor clau municipal entre l’Ajuntament i les empreses 
que faciliti la comunicació, organització de trobades, que informi a les 
empreses sobre els serveis municipals, etc. 

 

 Millorar la comunicació amb les empreses. 
› De forma mensual es podria fer un enviament via correu electrònic a les 

empreses amb els serveis que ofereix l’Ajuntament. Es proposa el 
format newsletter.  

› Es comenta que és important reflexionar sobre com continuar aquest 
intercanvi d’informació entre empreses i Ajuntament.  
 

 Millorar l’accessibilitat als polígons en transport públic / carrils bici. 
› Importància d’incloure parades a diferents polígons. Les empreses 

comenten que coneixen de l’existència d’una línia de bus que realitza 
parades a un parell de polígons i reflexionen sobre si no es podrien 
ampliar les parades d’aquesta línia, ampliant-ne l’abast. 

› Bus compartit. Des de l’Ajuntament es comenta que s’està treballant en 
una línia de bus compartit, en la que, mitjançant una aplicació mòbil, les 
persones puguin sol·licitar ser recollits a la parada / ruta específica que 
necessiten. 

› Bus semi-urbà. Actualment s’està treballant en una línia de bus que 
uneixi alguns municipis propers de Montornès. 



 

› Bus exprés a Barcelona. Actualment s’està treballant en un bus que 
uneixi Montornès i Barcelona. 

› Reflexionar sobre la compatibilitat de bicis, patinets i camions pels 
mateixos vials / itineraris. 
 

 Agilitzar les tramitacions:  
› Les empreses demanen més agilitat pel que fa a les tramitacions 

d’obres, llicències, activitats, entre d’altres. 
› Definició d’interlocutors ajuntament-empresa.  

 

 Millorar la seguretat als polígons. 
› Es comenta que els treballadors que realitzen torns nocturns als 

polígons, a l’entrar o sortir, es troben els carrers sense il·luminació. 

 

 Ajuts per a facilitar la transició verda de les empreses. 
› Es comenta que des de l’Ajuntament es podria facilitar la transició verda 

o l’ús d’energies renovables, així com la instal·lació dels equipaments 
necessaris. Caldria definir quins ajuts, bonificacions en impostos i taxes 
es podrien posar en marxa en favor d’una major transició verda de les 
empreses. 

 

 

2. Per tal de reforçar el teixit econòmic i empresarial de Montornès, 
quines actuacions clau es podrien desenvolupar de forma conjunta? 
 
 Creació d’una “Borsa d’empreses” / comerços del municipi. 

› Els empresaris expliquen que seria interessant disposar d’una 
plataforma on hi apareguessin totes les empreses i comerços del 
municipi, per a facilitar també l’eventual col·laboració i la contractació 
de serveis d’unes a les altres. A més a més, comenten els beneficis i 
facilitats de fer ús dels serveis i comerços del propi Montornès. 

› L’Ajuntament comenta que aquesta idea és quelcom que ja s’estava 
treballant i que caldrà anar modulant mica en mica. 

 

 Celebració d’una Fira d’Ocupació anual al municipi. 
› Es comenta que a d’altres municipis es celebren fires semblants i que 

són molt útils per a que les empreses presentin la seva demanda de 
perfils professionals i coneguin la situació econòmico-social del municipi 
i quines empreses i perfils s’hi poden trobar. 

› Seria una bona oportunitat per a connectar empreses i persones 
aturades del municipi o joves estudiants. 

› Es posa l’exemple de la Fira de San Fernando de Henares. 

 



 

 Dotar-se de cicles formatius atractius per a empreses. Es comenta que potser 
la oferta de cicles actuals no cobreixen els perfils formatius que necessiten les 
empreses. 

› Sorgeix la proposta de que el Consell d’Empreses pugui actuar com a 
element de pes per a sol·licitar, de forma conjunta amb l’Ajuntament, 
nous cicles formatius a la Generalitat de Catalunya. (FP –Dual) (També 
podrien actuar de lobby per abordar la millora del Transport). 

 

 

6. Fotografia del panell de treball 

 

 


